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1. 
Jednání komise se uskutečnilo on-line. Předsedkyně zahájila jednání, přivítala 
jednotlivě účastníky. Konstatuje, že je připojena většina. Žádá o souhlas 
s připojením pana primátora, Martina Králíka a o přeřazení bodu 6. k části 
pojmenování mostu na začátek jednání. Všichni připojení členové souhlasí 
s připojením hostů a se změnou programu. 

 

2. Předsedkyně uvedla bod „pojmenování mostu“ a doplnila k podkladům s návrhy 
pojmenování, které byly členům komise zaslány v materiálech k jednání komise, 
(kde byly shrnuty návrhy městských částí Praha 4 a 5, členů komise i veřejnosti 
se stručným komentářem),  další návrh názvu a sice „Vyšehradský“.  

 

3. Pan primátor se vyjádřil k problematice pojmenování mostu s tím, že pro další 
jednání a diskusi by uvítal, aby komise navrhla více názvů (5 i více), o kterých 
by se dalo jednat. Konstatoval, že mosty jsou pojmenovány jak podle 
významných osob, tak i podle lokalit. Předsedkyně poděkovala a pro úplnost 
rekapitulovala předchozí jednání o pojmenování mostu. Pan primátor v závěru 
svého vystoupení potvrdil již uvedené, tedy že by bylo vhodné, kdyby komise 
předložila širší návrh akceptovatelných názvů, o kterých by mohla být vedena 
diskuse a jednat Rada hl.m. Prahy.  

 

4. Následně komise pokračovala v diskusi členů o pojmenování mostu. Doc. 
Ledvinka sděluje, že došel k názoru, že most podle lokality pojmenovat nelze 
pokud „se chceme přidržet dlouholeté tradice. Pokud se dnes most jmenuje 
podle lokality, pak název vznikl přejmenováním“, což dokumentoval na 
vybraných případech. Připomenuty byly obdržené návrhy, které ve vztahu 
k pojmenování vždy reagovaly na 1 stranu břehu. V rámci další diskuse PhDr. 
Knappová rovněž doporučila soustředit se na pojmenování po osobnostech a 
že, již jsou návrhy na pojmenování po Havlovi či Baťovi, předsedkyně 
připomněla i další návrhy, které má komise k dispozici  Engelův, Podzemného a 
Hašlerův. Diskuse byla ukončena shodou komise o hlasování o doporučení 
pojmenovat most podle osobnosti, jejichž přehled byl k dispozici, popř. bude 
dále rozšířen (viz následující bod).  

 

5. Bylo hlasováno o doporučení navrhnout pojmenování mostu podle osobností  
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z připraveného přehledu, aniž by bylo navrhováno pojmenovat most dle lokality 
jeho umístění, tedy navrhovat názvy pouze podle osobností a abstrahovat názvy 
místopisné. Sedm „přítomných“se vyslovilo pro toto řešení, nikdo nebyl proti, 
jeden se zdržel. Návrh byl přijat.  

 

 

6. Doc. Ledvinka navrhuje rozšíření seznamu a hned předkládá jména: Klapka, 
Kořán, Šámal. 

 

7. Komise uzavírá debatu na téma „most“ s tím, že členové byli vyzváni, aby do 
11.3.2022 zaslali případně návrhy dalších jmen, která budou s těmi již výše 
zmíněnými předloženy orgánům města.  

 

8. K návrhu městské části Praha 3 (usn. 25. ze dne 17.1.2022) na pojmenování 
veřejného prostranství podle Olgy Fierzové v nové zástavbě na Žižkově, komise 
po krátké diskusi doporučuje zahrnout tuto osobnost do tzv. zásobníku, ze 
kterého je možno při vhodné příležitosti čerpat motivy pro pojmenování nových 
veřejných prostranství. Název bude rezervován pro MČ Praha 3. 

 

9. K žádosti fy CENTRAL GROUP o pojmenování nové ulice na k.ú. Třebonice 
navrhuje paní předsedkyně s ohledem na lokalitu a různost názvosloví v dané 
oblasti název navazující na ulici  s názvem „Na Radosti“ nazvané dle zájezdní 
hospody. O návrhu „U Radosti“ se hlasuje: pro jsou všichni „přítomní“, proti 
nikdo, nikdo se nezdržel. 

 

10. K žádosti fy Skanska Reality, a.s. o pojmenování nových ulic ve Vysočanech 
Ing. Peterka doplňuje informaci o jeho jednání s panem místostarostou 
Vážanským a upozorňuje na přiložený seznam doporučených názvů. Komise 
souhlasí s doporučenými názvy a pp. Peterka a Šíma na pracovní schůzce 
stanoví polohopis jednotlivých ulic. 

 

11. K žádosti fy Euro development Castle Královice s.r.o. o pojmenování nových ulic 
na k.ú. Královice předkládá pí předsedkyně návrh vycházející jak z polohy 
lokality tak z její historie. Návrh je pojmenovat ulici vycházející z ulice K Markétě 
směrem ke zbytkům někdejšího hradu názvem „Ke Tvrzi“ a ulici, která z ní jižním 
směrem vychází názvem „Pešíkova“. Komise jednohlasně návrh podporuje.  

 

12. K návrhu na pojmenování některého veřejného prostranství po albánském 
národním hrdinovi Skanderbegovi se komise ještě vrátí, PhDr. Knappová 
připomněla, že dosud zřejmě  neexistuje v pražském místopisu název Albánská 
(následně bylo dohledáno, že ulice s tímto názvem již existuje v Bubenči). 

 

13. Komise bere na vědomí informaci o tisku R-43309 připraveném k projednání. 
 

14. Komise nemá připomínek k zápisu z jednání komise dne 19.1.2022. 
 

16. Komise se na příštím, popř. dubnovém  jednání, vrátí k problematice názvů 
zastávek městské hromadné dopravy (Ing. Fafejta 20.10. 2021). 
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16. Příští jednání komise bude 23.3. v 16.30 hod.. 
 


